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Protokół nr XX.2021 
XX Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 25 lutego 2021 r. 
RG.0002.2.2021 

rozpoczęcie godz. 10:29 
zakończenie godz. 11.47 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

         Obecni radni        Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz              
2. Dembowski Adam 
3. Felecka-Tręda Mariola             
4. Filocha Jan                 
5. Flasz Ewa  
6. Michalski Kazimierz                  
7. Ociepa Jarosław 
8. Olszta Małgorzata                
9. Patura Jolanta     
10. Piętos Dominika     
11. Skrobek Marek     
12. Synderecka Agnieszka   
13. Świstak Robert     
14. Zawada Mirosław 

        

O godz. 10:29 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył XX Sesję Rady Gminy 
Ręczno, powitał radnych oraz osoby zaproszone na obrady: Wójta Gminy Piotra Łysonia, 
Zastępcę Wójta Marcina Kusa i Skarbnik Bożenę Jarosińską. 

 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 14 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych 
i gości stanowią pisemne załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
 

Radny Jan Filocha zgłosił zdjęcie z porządku obrad pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie 
rozpatrzenia wniosku Ochotniczej Straży Pożarnej w Stobnicy Pile z dnia 22 stycznia 2021 r. 
W tej sprawie było ustalone na posiedzeniu komisji, że tym tematem zajmiemy się 
w budżecie na 2022 rok. 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada - Ale to jest odpowiedź na zaistniałą sytuację teraz.  
 

Radna Ewa Flasz (przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji)  
Ten projekt uchwały to jest odpowiedź na wniosek OSP. W projekcie tym w uzasadnieniu 
jest zawarte, że w obecnym stanie rzeczy nie będziemy przyznawać tych środków, o które 
wnioskuje Ochotnicza Straż Pożarna w Stobnicy Pile, ponieważ budżet jest już uchwalony 
i nie jest to moment na takie wnioski. Stanowisko rady zawsze musi być w formie uchwały. 
Tutaj nie ma mowy o jakimś przyznaniu środków, tylko właśnie o odmowie środków. 
 

Radny Jan Filocha zgłosił, że wycofuje swój wniosek o zniesienie z porządku obrad pkt 13. 
 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, jak w zaproszeniu: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu XIX Sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
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6. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2020 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ręczno na 2021 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

roku 2022 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Piotrkowskiego. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2021 roku. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji do rozpatrzenia organowi 

właściwemu. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Stobnicy Pile z dnia 22 stycznia 2021 r. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Bąkowej Góry z dnia 

27 stycznia 2021 r. 
15. Sprawy różne. 
16. Zamknięcie sesji. 

 

Punkt 3 
Wnioski do protokołu XIX Sesji Rady Gminy Ręczno 
 

Nie zgłoszono wniosków do protokołu XIX sesji. 
 

Punkt 4 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach między 
sesjami, informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 5 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, podejmowanych 
decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
Wójt uzupełnił sprawozdanie informacją z ostatniej chwili, że pan K. z Kresów-Majkowice po 
naszych naciskach i perswazji dał upoważnienie do zbycia bydła, które gmina utrzymywała. 
Na początku następnego tygodnia od razu zajmiemy się tą sprawą, żeby nie ponosić więcej 
kosztów.  
 

Punkt 6 
Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2020 rok 

 

Treść sprawozdania z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
2020 rok jest zamieszczona w systemie RADA na stronie internetowej gminy – sprawozdanie 
stanowi pisemny załącznik do protokołu.  

Radni nie zgłosili pytań dotyczących sprawozdania.  
 

Punkt 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ręczno na 2021 rok 
  

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
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ZA - 12 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski 
Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; 
Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 - Felecka-Tręda Mariola; Skrobek Marek; 

 

Uchwała nr XX.130.2021 Rady Gminy Ręczno z dnia 25 lutego 2021 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 8 
Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
roku 2022 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Uchwała nr XX.131.2021 Rady Gminy Ręczno z dnia 25 lutego 2021 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Piotrkowskiego 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Uchwała nr XX.132.2021 Rady Gminy Ręczno z dnia 25 lutego 2021 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie 
bezprzetargowym 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XX.133.2021 Rady Gminy Ręczno z dnia 25 lutego 2021 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 11 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2021 roku 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
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ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XX.134.2021 Rady Gminy Ręczno z dnia 25 lutego 2021 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 12 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji do rozpatrzenia organowi 
właściwemu 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XX.135.2021 Rady Gminy Ręczno z dnia 25 lutego 2021 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 13 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Stobnicy Pile z dnia 22 stycznia 2021 r. 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 11 - Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; 
Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; 
Świstak Robert; 
PRZECIW - 2 - Felecka-Tręda Mariola; Zawada Mirosław; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Betka Włodzimierz; 
 

Uchwała nr XX.136.2021 Rady Gminy Ręczno z dnia 25 lutego 2021 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 14 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Bąkowej Góry z dnia 
27 stycznia 2021 r. 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XX.137.2021 Rady Gminy Ręczno z dnia 25 lutego 2021 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
[ W tym miejscu przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz.10:55 do godz. 11:15 ] 
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Punkt 15 
Sprawy różne 
 

Radny Adam Dembowski 
Droga do posesji 6 i 7 w Łęgu Ręczyńskim o jakiej nawierzchni będzie robiona ? 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Na dzień  dzisiejszy w budżecie było zaplanowane samo tyczenie tej drogi, czyli ukazanie 
granicy tej drogi. Była dwa razy nasza koparka, która wykarczowała pnie, które zostały po 
drzewach w śladzie pasa drogowego i na dzień dzisiaj tak to zostanie. Jeżeli środki pozwolą 
to wbudujemy jakiś tłuczeń, ale o żadnym asfalcie nie było mowy. 
 

Radny Adam Dembowski - Z tego, co ja wiem, to jest to droga gminna. 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Droga dojazdowa do pól nie jest jako droga gminna, nie jest podjęta uchwała z 2000 roku,  
ale tak, jest w naszych zasobach jako droga dojazdowa do pól.  
 

Radny Adam Dembowski - A kiedy będzie w planie ? Np. droga Majkowice było wytyczenie, 
a robi się asfalt ? 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Musimy podjąć stosowną uchwałę i wprowadzić jako drogę gminą. Droga do Majkowic jest 
drogą gminną, była podjęta uchwała w 2000 roku, jest załącznik graficzny z nazwą tych dróg 
i statut drogi gminnej. Droga gminna może składać się z kilku działek ewidencyjnych, to 
może być działka 312, 256, 287, 229 itd. Ona ma z tych wszystkich działek ewidencyjnych 
jeden numer 1103E, była uchwała w 2000 roku. Ja państwu mogę tą uchwałę przygotować 
na następną komisję i zobaczycie państwo, jakie drogi zaliczamy do kategorii dróg 
gminnych. Są też drogi dojazdowe do pól, które mają tylko sam numer ewidencyjny i jest tak 
- Skarb Państwa - tak jest na wypisie z rejestru gruntów, właściciel Skarb Państwa, 
użytkownik Gmina Ręczno. 
 

Radny Adam Dembowski 
Jeśli tutaj jest droga dojazdowa do pól Majkowice Kresy, a tam na przykład gdzie ludzie 
mieszkają, to się tylko trochę wytycza, to ja nie wiem, gdzie tutaj różnica jest, nie rozumiem ? 

 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
W 2000 roku była podjęta uchwała odnośnie kategorii dróg gminnych i te numery 
ewidencyjne, które są w tej uchwale, te drogi które są, jest załącznik. Było to publicznie 
udostępnione i była uchwała Rady Gminy z 2000 roku. My na tym bazujemy, jeżeli państwo 
chcielibyście zmienić kategorię drogi dojazdowej do pól na drogę gminną, to trzeba będzie 
podjąć kolejną uchwałę i dopisać tą drogę jaką drogę gminną.  
 

Radny Adam Dembowski 
Dążę właśnie do tego, bo robi się drogę np. w Stobnicy do pana przewodniczącego, robi się 
drogę na Spółdzielczej, kładzie się asfalt, nie robi się przepustów i są to drogi gminne. 
Ludzie dzisiaj na drodze Spółdzielczej muszę wkładać np. swój wkład od 1000 do 3000 zł, 
żeby sobie zrobić dojazd na swoją posesję. Nie rozumie tego, że dobrze pan wójt zna się na 
ustawie o drogach publicznych, że każdy gospodarz który ma drogi gminne, krajowe, jest w 
zakresie zabezpieczyć, drogę robić i dojazd, przepusty wszystkie do tego, a nie żeby 
właściciele danej posesji, żeby na swój koszt. A tym bardziej, że droga za 200 000 była w 
planie, a zrobiona za  57 000.  
Ja tego nie rozumiem właśnie, że jedną się robi na wypas drogę do pól. Do pól, to ja 
uważam, drogę utwardzić, a nie asfalt dawać jak na drogi gminne, powiatowe, wojewódzkie. 
Wygładzić, tak jak było nad rzeką zrobione w Łęgu. To jest droga dojazdowa, a nie zaraz 
dodatkowe koszty robić z tego. Czy jest Hylowizna, ile tam ludzi jest. Radny K. był ze mną 
i tak samo wniosek składałem na komisji, do dzisiaj nie zrobiona. Droga w Dębie pod lasem, 
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do dzisiaj nie zrobiona, 12 lat. Tam się nie robi, bo i po co, drogę dojazdową do pól asfalt 
zrobić, ale o drogi gminne to się nie dba. Przyjdzie taki okres, że np. okres zimowy ludzie 
muszą umierać, bo karetka nie dojedzie. 
 

Wójt Piotr Łysoń 
Jeżeli chodzi o drogi, przemianowanie drogi dojazdowej do pól na drogę gminną, a można to 
zrobić, to trzeba się liczyć z konsekwencjami, że jeżeli droga będzie miała statut drogi 
gminnej, to w tej chwili przepisy weszły takie, że trzeba będzie przy budowie tej drogi kanał 
technologiczny montować. 
 

Radny Adam Dembowski 
Cały czas się do nas mówi, że chodnik idzie, nie można chodnika założyć, bo pójdzie 
kolektor na przykład przez Kolonię. W Ręcznie na przykład chodnik położony jest, w Dębie 
chodnik położony jest, kolektor idzie, przeszkód nie ma. A tutaj droga powiatowa jest, rowów 
się nie przekopuje, chodnika się nie, a bo idzie kolektor, linia wodociągowa. Ja nie rozumie 
tego, w miastach, w innych miejscowościach potrafią zrobić, jest na to sposób. Dlaczego 
w Dębie założyli, dlaczego w Ręcznie jest i się chodniki zakłada. A tam tyle czasu, zima nie 
zima, robi się na raty, miała być w ciągu dwóch lat zrobiona, w ciągu dwóch lat. Ja byłem 
w radzie 2010-2014, do dzisiaj jest nie zrobione, do dzisiaj. 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Jeżeli chodzi o drogę gminną powiatową Kolonia Ręczno–Majkowice–Zbyłowice, jak 
doskonale pan wie o tym, że zarządcą tej drogi jest powiat, my tylko partycypujemy 
w kosztach budowy tej drogi. Ta droga nie spełnia warunków drogi powiatowej i takie były 
ustalenia, że jeżeli wyremontujemy to przejmiemy tą drogę na rzecz dróg gminnych. Chcę 
nakreślić, że ta droga była na początku, czyli pierwszy etap, był robiony w ramach remontu 
cząstkowego. Czyli nakładka, wyrównanie i nakładka asfaltu w  pasie istniejącym. Zarządcą 
drogi powiatowej jest powiat, wójt gminy jeżeli chodzi o drogę gminną. Taką sytuację mamy 
na Łękach Królewskich i projektujemy drogę dla mieszkańców w śladzie pasa  drogowego z 
całą infrastrukturą. Wystąpimy do ministerstwa o uchylenie tego kanału technologicznego, bo 
możemy to zrobić. Projekt jest na etapie opracowania. Będzie chodnik, ale chodnik będzie 
też tylko do skrzyżowania z drogą gminną w stronę Ręczna. Będą pobocza, będą 
wyczyszczone rowy i będą przepusty na działki. Jeżeli możemy pozyskać dofinansowanie z 
innych źródeł, jak tylko z Urzędu Marszałkowskiego odnośnie drogi, a tutaj będziemy składali 
wniosek na drogi lokalne, bo ta droga się kwalifikuje, to robimy pełną dokumentację łącznie z 
decyzją środowiskową, z decyzją celu publicznego i w ogóle to jest szereg innych 
dokumentów. Kilometr takiej drogi nie będzie kosztował 100 000, tylko będzie odpowiednią 
kwotę kosztował. Mamy możliwość pozyskania pieniążków, dlatego na tym odcinku drogi 
będziemy starali się zrobić to tak, jak ustawa o drogach mówi i pisze. Jeżeli chodzi o drogę 
powiatową Kolonia Ręczno–Majkowice-Zbyłowice takie były ustalenia z zarządcą drogi i tylko 
te prace polegały na wykonaniu nawierzchni asfaltowej. Zakrycie tej starej zniszczonej 
nawierzchni asfaltowej najpierw warstwą wyrównującą, później warstwą ścieralną, chyba 
2 razy po 4 cm. Słusznie pan stwierdził, że miało to być troszeczkę krócej. Ze względu na 
pandemię w tamtym roku ten etap trzeci nie został ukończony, ale takie mieliśmy dane od 
starosty, było pismo i o tym mówiliśmy, że ta droga będzie ukończona w 2021 roku. I tak 
teraz do tego przychyliło się Starostwo, zrobiło przetarg, zabezpieczyliście państwo 
pieniądze i ta droga do czerwca będzie wykonana. 
 

Radny Adam Dembowski 
Ja byłem w kadencji 2010-2014 i ta droga miała być w ciągu dwóch lat zrobiona, było 
przesunięte na trzy lata, a dzisiaj się ciągnie siedem czy osiem lat. Trzeba prawdę mówić 
panie wójcie, ta droga miała być w 2015, czy 2016 zakończona.  
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Ale przecież ja powiedziałem prawdę, że będzie ukończona, bo takie mamy tutaj papiery. Nie 
mówię tego w imieniu Starosty Powiatu, czy pana wójta tylko mówię, jakie są ustalenia i jak 
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będzie ta inwestycja zakończona w tym roku. Uważam, że powinniśmy się cieszyć, że ta 
droga będzie w końcu ukończona po tylu latach, a nie ciągle tylko krytykować. 

 

Radny Adam Dembowski 
Trzeba się przyznać, że pieniądze poszły na co innego, na inne inwestycje, a te drogi które 
są potrzebne to się odrzuca, Topolowa, pod lasem, poważne drogi, które trzeba robić to się 
odrzuca. Jak się robi takie inwestycje milionowe, które się odrzuca się drogi, a się idzie na co 
innego. I trzeba dzisiaj dokładać, działki dokupywać, wszystko robić, żeby utrzymać to.  
 

Radny Jan Filocha 
Pan radny Dębowski tak operuje paragrafami, artykułami, zna się na przepustach, na 
przekopach, a sam ma nielegalnie zrobiony przekop pod drogą powiatową szamba, które 
płynie w pola. Powinien wnosić opłatę za korzystanie z pasa drogowego powiatowego, jak 
taki rzetelny.  
 

Radny Adam Dembowski 
Weźmiemy się za pana, za nielegalny handel. Ja mogę dzisiaj to zlikwidować.  
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Odpowiedź na wniosek zgłoszony na komisji wspólnej odnośnie zimowego utrzymania dróg 
gminnych i powiatowych na terenie gminy w sezonie 2020-2021.  
Gmina Ręczno wykonując zadanie polegające na zimowym utrzymaniu dróg powiatowych 
oraz gminnych podpisała umowę na odśnieżanie oraz posypywanie dróg z firmą 
„DROMOST” Spółka Jawna J. Łaska, M. Łaska, M. Łaska – Maćkowiak Lipie 12B; 97 – 500 
Radomsko; NIP 772 10 00 583; REGON 590329384 w dniu 12.10.2020 r. 
Wynagrodzenie dla Wykonawcy za zimowe utrzymanie dróg wynosi: 

a) za odśnieżanie 1 km dróg na szerokości 4 m sprzętem z wykazu sprzętu z oferty - 
56,16 zł/brutto, 

b) za zwalczanie 1 km śliskości zimowej i gołoledzi na szerokości 4m (posypywanie) – 
140,40 zł/brutto.  

 

Na dzień 16.02.2021 r. posypywanie dróg powiatowych wyniosło 159,382 km x 130 zł netto = 
20 719,66 zł netto + VAT = 22 377,23 zł brutto; odśnieżanie dróg powiatowych wyniosło 
98,400 km x 52 zł netto = 5 116,80 zł netto + VAT = 5 526,14 zł brutto; razem: 22 377,23 zł + 
5 526,14 zł = 27 903,37 zł. Pomoc samorządowi udzielona przez Powiat Piotrkowski przy 
odśnieżaniu dróg powiatowych to było 15 000,00 zł. Wystosowaliśmy pismo do powiatu 
o zwiększenie kwoty dotacji o 20 000,00 zł na zimowe utrzymanie.  
  

Posypywanie dróg gminnych wyniosło 157,714 km x 130 zł netto =  20 502,82 zł netto + VAT 
= 22 143,05 zł brutto; odśnieżanie dróg gminnych 281,445km x 52 zł netto = 14 635,14 zł 
netto + VAT = 15 805,95 zł brutto. 
Sumując te dwie kwoty na drogi gminne do 16.02.2021 r. ponieśliśmy koszty 37 949 zł. 
Całość odśnieżania dróg powiatowych i gminnych oscyluje w kwocie 65 852,37 zł.  
 

Radny Włodzimierz Betka 
1. Kiedy będzie podłączony światłowód do posesji prywatnych na terenie gminy ? 
2. Ile będziemy jeszcze jako gmina musieli dopłacać do tego bydła jak już  jest wniosek 

o ich likwidacji zwierząt w Majkowicach ? 
3. Chodzi o odstrzały dzików, czy teraz już jest sezon, czy po sezonie, bo już strefa jest 

przy naszej granicy Gminy Ręczno ? 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Na to ostatnie pytanie pana niestety nie odpowiem chyba, że pan wójt, a jak nie, to na 
następnej komisji bądź sesji.  

1. Odnośnie światłowodu na  tych miejscach odległych na terenie gminy Ręczno, to jest 
tych pytań mnóstwo z tych najbardziej oddalonych miejsc. My  wystąpiliśmy dwa razy 
do firmy w imieniu mieszkańców odnośnie założenia tego światłowodu. To był Łęg 
Ręczyński, chyba Dęba i Trzy Morgi. Na dzień dzisiejszy dotarliśmy do głównego 
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wykonawcy tej usługi. Oni powiedzieli, że najpierw zaopatrują w sieć 
szerokopasmowego Internetu zwartą zabudowę, bo taki mają program ministerialny. 
A do zabudowy rozproszonej powrócą w kolejnym etapie. Takie mamy pismo, mogę 
państwu to dosłownie przytoczyć na komisji. Ta sprawa jest dobrze znana, bo było 
już z tych trzech miejscowości oficjalne pisma i jeszcze chyba ze Stanicy Harcerskiej 
z Trzech Mórg. Te pisma poszły do głównego inwestora tego światłowodu na terenie 
kraju. 

2. Jeżeli chodzi o bydło, to tak jak pan wójt powiedział, tą informację mamy od  dzisiaj, 
że pan który jest osadzony w zakładzie karnym wyraził zgodę, czyli podpisał 
pełnomocnictwo na sprzedaż tego bydła. I najprawdopodobniej w miesiącu marcu 
będziemy starali się znaleźć konkurencyjne firmy, podpisać z nimi umowę, czyli ten 
pełnomocnik podpisze umowę. Zbyć to bydło i pieniążki które za uzyskanie sprzedaży 
tego  bydła wrócą, tak ustawa mówi, na konto tego pokrzywdzonego. A co dalej to 
będziemy zastanawiali się,  jak wyjdzie z tego ośrodka.   

 

Radny Włodzimierz Betka  
Chodzi mi, czy starczy tych środków i ile było już wydanych, ile gmina wydała na utrzymanie 
tych zwierząt ? Jak to będzie sprzedane, to pójdzie do właściciela, a później gminie to kto 
zapłaci ? 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
A później jest droga  sądowa. Na razie pieniądze musimy wpłacić na konto. Całe szczęście, 
że udało nam się w ogóle załatwić to, że nigdy więcej nie będziemy ponosić kosztów, 
natomiast później będziemy dochodzić się w  sądzie. 
 

Radna Agnieszka Synderecka 
Czy już jest przybliżony termin rozpoczęcia remontu szkoły podstawowej ? 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Z tego względu, że ustawa prawo zamówień publicznych zmieniła się w dosyć dużym 
wymiarze, jeżeli chodzi o 2021 rok, przewróciło się do góry nogami. Osoba, która 
merytorycznie odpowiada za przeprowadzenie postępowania w tej dziedzinie, czyli ustawy 
prawo zamówień publicznych, ogłoszenie przetargu, mimo dwóch szkoleń nie podjęła się 
tego zadania. Na dzień dzisiejszy postanowiliśmy z panem wójtem, z naszą panią adwokat, 
że musimy wyłonić firmę, która nam tą procedurę postępowania. Zostały złożone 4 wnioski 
do firm, żeby wyłonić jak najlepszą i jak najniższą cenę w celu przeprowadzenia procedury 
postępowania. Jeżeli wyłonimy tą firmę i podpiszemy umowę, to dopiero wtedy możemy 
państwo odpowiedzieć, kiedy najprawdopodobniej rozpoczną się prace. Chcę też nadmienić, 
że te pieniądze są zaznaczone, bo to z funduszu inwestycyjnego samorządowego te 
pieniążki są przeznaczone. I też baliśmy się o to, żeby to było wszystko zgodnie z nową 
ustawą prawo zamówień publicznych i stąd też taka decyzja. 
 
Radny Kazimierz Michalski 
W sprawie remontu poziomowego dróg, w stronę Brzezia tam trzeba natychmiast drogę  
sfrezować, bo w tej chwili nie mogę nawet osobówki przejechać tam, muszą tak uważać 
mocno, żeby bokiem przejeżdżać albo rów wykopać tak jak trzeba, żeby ta woda  spływała. 
 
Radna Jolanta Patura 
Często spotykam się z pytaniami, zapytaniami odnośnie segregacji śmieci w naszej gminie.  
Nie wszyscy wiedzą, że obecna opłata za śmieci to jest opłata za kilogram, a więc w dużej  
mierze ile będzie stawka za odprowadzanie śmieci zależy od nas. Każdy kilogram, który 
wyprodukujemy podwyższa  nam naszą opłatę. Dobrze wiemy, że w tej chwili, na ten rok 
stawka za odprowadzanie śmieci nie wzrosła. Między innymi dlatego, że tak jak uzyskaliśmy 
informację, że dobrze segregowaliśmy śmieci. Natomiast, jeżeli my będziemy tę segregację 
przeprowadzać w sposób nieodpowiedni, ta stawka może nam wzrosnąć. Często  pojawia 
się pytanie, no co ja mam zrobić z popiołem ? Każdy popiół, każde wiaderko popiołu 
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generuje nam koszty. Jest wrzucone do pojemnika te koszty nasze zwiększa, a więc 
automatycznie opłata. Przywiezienie go na PSZOK, to jest już inna kwestia, bo to są już inne 
opłaty, inaczej zagospodarowany. Poza tym, mieszkając na wsi, nie wierzę, że nie można 
znaleźć jakiejś nierówności, którą można by popiołem wyrównać, zasypać, żeby to jakoś 
zagospodarować. Już pomijam fakt, że ja sobie zrobiłam rabatę kwiatową z popiołu. Jeżeli 
będziemy wysypywać to do pojemników tonaż wzrośnie i opłata nam też wzrośnie. A wiemy, 
że teraz sytuacja finansowa każdego z nas nie jest zbyt kolorowa pewnie. Wiemy, że inflacja 
jest już dwucyfrowa. A więc dbajmy o to. I apeluję z tego miejsca do mieszkańców abyśmy 
rozsądnie segregowali mając na uwadze, że w tej chwili mamy 18 zł, to jest chyba jedna 
z najniższych stawek w powiecie i utrzymajmy to. Bo to naprawdę zależy tylko i wyłącznie od 
nas. Jeżeli będziemy segregować i dbać o ten tonaż śmieci, rozsądnie segregować, to 
myślę, że jakimś cudem może nam się utrzyma ta kwota bądź będzie niewielka w przyszłym 
roku. 
 
Radna Małgorzata Olszta 
Prosiłabym może o jakąś krótką informację na temat tego, co dalej się dzieje w sprawie  
szkoły w Stobnicy. Myślę, że ten temat wszystkich interesuje, mieszkańców i nas. 
 
Wójt Piotr Łysoń 
Złożyliśmy zażalenie do ministra, ministerstwo na odpowiedź ma 60 dni. 
 

Punkt 16 
Zamknięcie sesji 
 

Wobec wyczerpania zaplanowanego porządku obrad Przewodniczący Mirosław Zawada 
o godz. 11:47 zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka XX Sesję Rady Gminy Ręczno 
w dniu 25 lutego 2021 r.  

 
 

 

 

Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 


